
آرمان ملی: پیشکسوتان پرسپولیس در خصوص عملکرد 
سرمربی تیم پرسپولیس در فصل جاری صحبت کرده و در این 

خصوص انتقاد دارند. 
 درخشان 

حمید درخشان در مورد عدم نتیجه گیری پرسپولیس در 
لیگ نخبگان آسیا و انتقادهایی که در این زمینه از گاریدو صورت 
گرفته است، تصریح کرد: شاید در برخی زمینه ها بتوان از کادر فنی 
پرسپولیس ایراد گرفت، ولی باید بپذیریم که نمی توان از تیم های 
ایرانی در لیگ نخبگان انتظار کسب موفقیت داشت. ما از تیم های 
عربی در زمینه امکانات، سخت افزار، برنامه ریزی، بازیکن و... عقب 
کیفیتی  هستیم و شما می بینید که آنها از چه فوتبالیست های با
استفاده می کنند. درخشان همچنین یادآور شد: بازیکنان خارجی 
که به تیم های عربی می آیند میلیون دلاری هستند و از لحاظ 

نیروی انسانی هم فاصله زیادی با آنها داریم. 
وقتی این همه فاصله با تیم های عربی داریم، 

دلیلی برای نتیجه گرفتن و قهرمانی تیم های 
ایرانی در آسیا وجود ندارد. با ادامه این 

روند تا 30 سال دیگر هم تیم های 
ایرانی نمی توانند در لیگ نخبگان 
ح  بازیکنان مطر که ستاره هایش 

دنیا هستند، قهرمان شوند. 
باشگاه  پیشکسوت 

کنش به اینکه برخی معتقدند سرخپوشان باید  پرسپولیس در وا
با گاریدو قطع همکاری کنند، گفت: این تصمیم به هیچ عنوان 
منطقی نیست. من در مورد لیگ نخبگان صحبت کردم و گفتم 
که تیم های ایرانی با تیم های عربی خیلی فاصله دارند، ولی در 
حال حاضر اوضاع پرسپولیس در لیگ برتر خوب است و باید 
گر سرمربی تغییر کند، ممکن  کارش را با همین مربی ادامه دهد. ا
است اتفاقات بدتری رخ دهد و حتی پرسپولیس قهرمانی را هم از 
دست بدهد. وی راجع به تغییرات متعددی که گاریدو در ترکیب 
پرسپولیس اعمال می کند نیز اظهار داشت: من هم معتقدم که 

این همه تغییر خوب نیست و می تواند به تیم ضربه بزند. 
 انتظاری

سهراب انتظاری در گفت وگو با تسنیم، درباره بازی پرسپولیس 
در خانه الریان و اینکه سرخپوشان در پنجمین بازی هم نتوانستند 
بردی در لیگ نخبگان آسیا به دست بیاورند، گفت: ما چیزی 
را برداشت می کنیم که قبلاً آن را کاشت کردیم. پرسپولیس در 
سال های گذشته با هدایت برانکو و یحیی گل محمدی به فینال 
آسیا هم رسید، ولی متأسفانه در لیگ نخبگان شرایط خوبی 
نداریم و به نظر می رسد پرسپولیس آمادگی ذهنی خوبی در این 
جام ندارد. در واقع پرسپولیس تیمی است که برای آسیا بسته 
نشده است و انگار تیم به نوعی سردرگم فوتبال بازی می کند. وی 
در ادامه خاطرنشان کرد: من از برخی تصمیمات گاریدو تعجب 
می کنم، شاید او خیلی داناست و ما چیزی از فوتبال نمی دانیم 
و شاید هم قضیه عکس این است. شما در هیچ تیمی نمی بینید 
که این همه تغییر در ترکیب اصلی ایجاد شود. گاریدو به چند 
بازیکن در لیگ برتر حتی یک دقیقه هم میدان نمی دهد، ولی 
برای لیگ نخبگان آنها را به زمین می فرستد! آیا آنها برای بازی در 
این تورنمنت نباید آمادگی داشته باشند و ابتدا در لیگ برتر بازی 
کنند؟ انتظاری تصریح کرد: گاریدو در دقیقه 90 یاسین سلمانی 
را وارد زمین می کند، او در این لحظه کوتاه چه کاری می تواند 
انجام دهد و آیا بازیکن در چنین شرایطی تخریب نمی شود؟ 
مسأله مهم دیگر میانگین سنی پرسپولیس است که کمی 
بالاست و گاریدو می تواند بیشتر به جوان ها میدان و 
بازی بدهد. پرسپولیس باید از سرمایه هایش به بهترین 
شکل استفاد کند، در واقع استفاده درست از آنها مهم 
گر عکس این قضیه را شاهد باشیم، قطعاً  است که ا

این نفرات تأثیر مثبتی در تیم نخواهند داشت. 
 شاه محمدی 

جمشید شاه محمدی در گفت وگو با تسنیم، درباره 
وضعیت پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا و نتایج ضعیفی که 
این تیم گرفته است، گفت: نمی توان با شمشیر به جنگ تانک 
رفت! تیم های عربی هزینه می کنند و بهترین امکانات را در 
اختیار دارند، پس نباید انتظار داشته باشیم که تیم های ایرانی 

در لیگ نخبگان نتیجه بگیرند. ما بازیکن درجه پنج خارجی 
می آوریم، ولی آنها فوتبالیست های تاپ دنیا را به کشورشان 
گر بحث غیرت و خدا  می آوردند، چرا ما باید نتیجه بگیریم؟ ا
هم باشد، آنها هم غیرت و خدا دارند. مطمئن باشید در لیگ 
نخبگان به هیچ جا نمی رسیم. شاه محمدی در مورد عملکرد 
گاریدو در پرسپولیس هم یادآور شد: او در  کارلوس  خوان 
لیگا مربیگری کرده و نمی توان گفت مربی بد یا بی تجربه ای  لا
است. شاید برخی از تصمیمات و تفکرات این مربی با فرهنگ 
فوتبال ایران سازگاری نداشته باشد و اینجا نقش افرادی مثل 
سیدجلال حسینی، کریم باقری و افشین پیروانی خیلی مهم 
است که بتوانند به گاریدو مشاوره بدهند. پیشکسوت باشگاه 
پرسپولیس راجع به تغییرات متعددی که گاریدو در ترکیب 
پرسپولیس ایجاد می کند، تصریح کرد: من هم موافق این همه 
تغییر نیستم. معمولاً یک یا دو تغییر می تواند منطقی باشد. 
فکر می کنم گاریدو هنوز ترکیب اصلی خودش را پیدا نکرده، 
ولی بهتر است به این مربی زمان بدهیم تا کارش را انجام دهد. 
اینکه برخی معتقدند در این مقطع گاریدو باید برکنار شود، ایده 
درستی نیست و برکناری او شرایط را بدتر می کند. الان که گزینه 
گر هم مربی خارجی بیاید حداقل شش ماه  ایرانی نیست و ا

زمان می خواهد تا پرسپولیس را بشناسد. 
 قلیچ

وحید قلیچ در اظهارات تند خودش نه تنها به این مسأله 
اشاره کرده که گاریدو هیچ اقدام مثبتی برای پرسپولیس انجام 
نداده، بلکه از این هم فراتر رفته و گفته گاریدو به درد لای جرز 
دیوار نمی خورد و فقط الکی پول می گیرد! قلیچ همچنین این 
لان  ادعای جنجالی را مطرح کرده که خوان کارلوس گاریدو را دلا
به پرسپولیس آورده اند و معلوم نیست او با چه متر و معیاری 
سرمربی این تیم شده است. صحبت های تند وحید قلیچ را در 
ادامه می خوانید: »گاریدو برای پرسپولیس چه کار کرده است؟ 
شما یک اقدام مثبت او را به من بگویید. به خدای محمد قسم 
گر این پرسپولیس را دست من هم بدهید قهرمانش می کنم؛ آن  ا
هم من که فقط دروازه بان بودم و کارم فرق می کند. این تیم آنقدر 
بازیکن خوب دارد که نمی شود نتیجه نگرفت. آقای گاریدو، شما 
خدا وکیلی به درد لای جرز دیوار هم نمی خورید. نمی دانم این 
لانی که شما را  چه پولی است که دارند به شما می دهند؟ این دلا
سر کار آورده اند به چه منظوری این کار را کرده اند؟ پرسپولیس که 
همیشه پرسپولیس است. شما یک چیز جدید به ما نشان بده. 
قلیچ در بخشی از صحبت هایش به پیستو موسیمانه هم اشاره 
کرده و با مقایسه سرمربیان استقلال و پرسپولیس می گوید: »الان 
موسیمانه از وقتی سر کار آمده وضعیت استقلال خیلی بهتر شده 
است. تازه این تیم بازیکنان آنچنان بزرگی هم ندارد و به جز 2- 3 

نفر، بقیه الهی به امید تو هستند!«
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انتقاد پیشکسوتان پرسپولیس از گاریدو 

جام جهانی ۲۰۲۶ در دمای ۵۰ درجه! 
در  که  نتایج یک پژوهش نشان می دهد 
۱0 ورزشگاه از ۱۶ ورزشگاه میزبان جام جهانی 
202۶ ممکن است که دمای هوای به نزدیک ۵0 
درجه بالای صفر برسد. جام جهانی 202۶ برای 
نخستین بار به طور مشترک به میزبانی سه کشور 
برگزار خواهد شد. این رقابت بزرگ به میزبانی 
کانادا، مکزیک و آمریکا برگزار می شود. به نوشته 
اسپورت، نتایج یک تحقیق بیانگر یک امر نگران 
کننده است؛ این نتایج نشان می دهد که در ۱0 
ورزشگاه از ۱۶ ورزشگاه میزبان جام جهانی 202۶ 
ممکن است که دمای هوای به نزدیک ۵0 درجه 
بالای صفر برسد. در این پژوهش آمده است: 
درجه حرارت هوا در این ۱0 ورزشگاه به ۴9. ۵ 
درجه می رسد که این می تواند سلامت بازیکنان 
را تهدید کند. البته در جام جهانی 2022 قطر هم 
این نگرانی وجود داشت اما قطری ها با تعبیه 
کولرهای بزرگ در ورزشگاه های خود به خوبی 

توانستند این مشکل را برطرف کنند. 

ویژه

گفتوگو

تیم  هجومی  هافبک  کوتا  کا رومئو  گائل 
کور  که دیدار مقابل پاختا فوتبال استقلال 
ازبکستان را به علت مصدومیت از دست داد، 
درباره دیدار حساس با الاهلی عربستان در 
هفته ششم رقابت های لیگ نخبگان آسیا، 
گلزنی برای استقلال و وضعیت اردوی دبی 
استقلال  باشگاه  رسمی  رسانه  سؤالات  به 
پاسخ داد که متن این گفت وگو را در ادامه 

می خوانید: 
کور  گر موافق باشید، از بازی با پاختا  ا

شروع کنیم. 
کور بد نبود و نمایش بدی  بازی ما برابر پاختا
نداشتیم. ما چند موقعیت گلزنی داشتیم، اما 
به خوبی از آنها استفاده نکردیم. با این حال 
روند ما نشان می دهد که استقلال نسبت به 
گذشته پیشرفت داشته است و به همین دلیل 

می توان به آینده امیدوارتر بود. 
   درباره بازی الاهلی چه نظری دارید؟

تیم الاهلی یکی از بهترین تیم های حال 
حاضر باشگاهی آسیاست. این تیم را به خوبی 
می شناسیم و کادر فنی هم آنالیز بسیار خوبی 
گاهی کامل  از این تیم داشتند تا بازیکنان با آ
به مصاف حریف بعدی بروند. الاهلی بازیکنان 
بسیار بزرگی دارد. با فیلم هایی که از این تیم 
در روزهای اخیر دیدیم، به خوبی می دانیم که 
این تیم قدرت هجومی بسیار بالایی دارد که 
ک  این موضوع می تواند برای هر تیمی خطرنا
باشد. فراموش نکنید ما استقلال هستیم و 
تمرینات بسیار خوبی را برای دیدار با الاهلی 
سپری کرده ایم و آمادگی لازم را برای رویارویی 

با آنها داریم. 
   وضعیت تیم در جریان اردوی دبی چطور 
بود؟ خیلی از هواداران امیدوارند با تشکیل 
هماهنگی  ل  استقلا بازیکنان  اردو،  این 

بیشتری با تفکرات کادر فنی پیدا کنند. 
اردوی  برگزاری  جریان  در  تیم  شرایط 
آماده سازی در دبی بسیار عالی بود. خیلی از 
تیم های بزرگ دنیا علاقه دارند چنین اردو و 
محیطی را تجربه کنند. ما در این مدت از همه 
امکانات مورد نیاز برای یک باشگاه حرفه ای 
برخوردار بودیم. پشتیبانی خوب از لحاظ 
تجهیزات تمرینی، اقامت در هتل استاندارد و 
کیفیت بالای تغذیه همگی سبب شد اردوی 
آماده سازی خوبی را پشت سر بگذاریم. این 
طول  در  که  بود  اردوهایی  بهترین  از  یکی 
مدت فوتبالم تجربه کردم. کادر فنی با جدیت 
تمرینات فشرده ای را برگزار کردند تا بازیکنان با 
مجموعه تفکرات فنی آنها به خوبی آشنا شوند 
و نیازهای فنی سرمربی را در زمین بازی فراهم 
آوردیم. امیدوارم که با توجه به این اردوی 
ایده آل، بتوانیم در آینده ای نزدیک و با کسب 
نتایج خوب، دل هواداران استقلال را شاد و 
به شکلی بازی کنیم که هواداران از تماشای 

بازی های این تیم لذت کافی را ببرند. 

کوتا:  کا
اردوی دبی از بهترین 

اردوهای عمر م بود

تغییر حالت سجاد گنج زاده  
از مربی به بازیکن!

ایسنا: 9 کاراته کای ایران به رقابت های لیگ 
جهانی فرانسه اعزام خواهند شد. فدراسیون 
کاراته اسامی 9 کاراته کای ایران را برای حضور 
در رقابت های جهانی پریمیر لیگ فرانسه، ثبت 
نام کرده و قرار است این نفرات به همن ماه با 
هزینه فدراسیون کاراته در این مسابقات به 
میدان بروند. بر این اساس، سجاد گنج زاده، امیر 
مهدی زاده، بهمن عسگری، مهدی خدابخشی، 
صالح اباذری و مهدی عاشوری در بخش مردان 
و معصومه محسنیان، آتوسا گلشادنژاد و مبینا 
حیدری در بخش زنان نیز به این رقابت ها اعزام 
خواهند شد. با توجه به استعفای سید شهرام 
هروی سرمربی تیم ملی کاراته، هنوز مشخص 
نیست فدراسیون کاراته این نفرات را با هدایت 
کدام مربی به مسابقات لیگ جهانی فرانسه 
اعزام خواهد کرد. در شرایطی که سجاد گنج زاده 
قهرمان المپیک توکیو در مسابقات جام جهانی 
اسپانیا به عنوان مربی در تیم ملی حضور داشت، 
قرار است به عنوان بازیکن به مسابقات فرانسه 

اعزام شود!

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه نساجی پس از عذرخواهی مدافع تیم فوتبال 
این باشگاه، موافقت خود با بازگشت وی به تمرینات را اعلام کرد. 
رسانه رسمی باشگاه نساجی مازندران در این مورد نوشت: »در 
پی برخی اتفاقات ناخوشایند پس از دیدار مقابل مس شهربابک 
در قائمشهر و تصمیم باشگاه مبنی بر محرومیت امیرمهدی 
جانملکی تا اطلاع ثانوی از حضور در تمرینات و ارجاع موضوع 
به کمیته انضباطی، جلسه ای در این خصوص برگزار شد. پس از 
بررسی های انجام شده، این بازیکن طی نامه ای رسمی و با ابراز 
پشیمانی، از هواداران عزیز و باشگاه عذرخواهی کرده و تعهد داد 
که از این پس با رعایت کامل اصول اخلاقی و حرفه ای، از هرگونه 
کنش نابه جا در مواجهه با هر شرایطی خودداری کرده و تمام  وا
توان خود را در جهت موفقیت تیم و رضایت هواداران به کار گیرد. 
با توجه به این تعهد رسمی و ابراز ندامت، باشگاه با بازگشت این 
بازیکن به تمرینات موافقت کرده است. باشگاه نساجی مازندران 
همواره بر رعایت اصول حرفه ای و اخلاقی از سوی تمامی اعضای 
کید داشته و امیدوار است این تصمیم، گامی در جهت  تیم تأ
تقویت همدلی و اتحاد بیشتر در خانواده بزرگ نساجی باشد.« 

بیــنالمــلل
کاپیتان سابق جالوروسی هنوز امیدوار است که جواز    
بازگشت به این تیم را به دست آورد. ماه گذشته بود که فرانچسکو 
توتی با اعتراف به اینکه هنوز به بازگشت به زمین فوتبال فکر 
می کند، همه را غافلگیر کرد. با این حال خیلی ها تصور کردند 
توتی ۴8 ساله صرفاً یک جمله احساسی برای نشان دادن میزان 
علاقه اش به فوتبال بیان کرده است. کاپیتان سابق تیم فوتبال 
رم اما با تکرار آن اظهارات نشان داد که قصد مزاح نداشته و واقعاً 
در فکر بازگشت است و ظاهراً بازگشت کلودیو رانیری 73 ساله به 
نیمکت جالوروسی هم انگیزه او را برای تحقق هدفش افزایش داده 
است. توتی در گفت و گو با شبکه اسکای اسپورت ایتالیا، با اشاره 
غیرمستقیم به اینکه رانیری می تواند زمینه بازگشت او به استادیو 
المپیکو را فراهم کند، اظهار داشت: ببینیم چه می شود. شرایط را 
ارزیابی خواهیم کرد. هنوز وقت داریم. هافبک سابق تیم ملی ایتالیا 
در ادامه فاش کرد رانیری - کسی که قرار است به صورت موقت و 
تا پایان فصل رم را هدایت کند - در پایان فصل، پستی مدیریتی را 
عهده دار خواهد شد و راجع به جذب بازیکن و استخدام یا اخراج 
مربیان تصمیم گیرنده خواهد بود. وی افزود: رانیری سال  آینده 
مدیر رم خواهد شد و جذب بازیکن و 
استخدام یا برکناری مربیان با تصمیم 
او صورت خواهد گرفت. توتی در پایان 
در پاسخ به این سؤال که آیا با رانیری 
صحبتی هم راجع به بازگشتش به 
کرد:  کید  تأ رم داشته است، 
نه، هنوز نه. ستاره سابق 
و   20۱7 سال  جالوروسی 
در ۴۱ سالگی، برخلاف 
میل باطنی اش و تحت 
فشار رسانه ها تصمیم 
کردن  آویزان  به 

کفش هایش گرفت. 

آنچلوتی: بهتر است اوضاع را حالا تغییر دهیم نه در ماه مِی!
گردانش در چارچوب  کارلو آنچلوتی که شا
هفته پانزدهم لالیگای اسپانیا پذیرای ختافه 
کنفرانس خبری  خواهند بود، با حضور در 
، درباره ستاره فرانسوی اش  پیش از این دیدار
گفت: من نگرانی بابت امباپه ندارم. نه تنها 
کیلیان، بلکه همه ما باید بهتر کار کنیم. او در 
رئال مادرید یک تازه وارد به حساب می آید و در 
حال وفق دادن خود با شرایط جدیدی است. 
با این وجود او تا به اینجای فصل هشت گل 
زده است. در مورد پنالتی که کیلیان در بازی 
کنون  با لیورپول از دست داد، باید بگویم تا

بازیکنان زیادی در تیم های من پنالتی از 
دست داده اند. وی همچنین در خصوص 
افزوده شدن شماره مصدومیت ها در تیمش 
اظهار داشت: ما در حالی با لیورپول بازی 
که مصدومان زیادی در ترکیب مان  کردیم 
ریکاوری  فرایند  همچنان  آنها  و  داشتیم 
خود را دنبال می کردند. من سعی دارم تیم 
را به بهترین فرم و شکل خود بازگردانم. ما در 
سطحی که انتظارش را داشته ایم، نبود ه ایم 
و به همین خاطر می خواهیم اوضاع را تغییر 
دهیم. سرمربی ایتالیایی رئال مادرید تصریح 

کرد: تنها فصلی که در دوران مربیگری ام بدون 
مشکل سپری کردم، فصل گذشته بود. در 
مابقی فصول، همیشه مشکلاتی داشته ام، اما 
حرفه من ایجاب می کند که اوضاع را درست 
کنم و بهتر است که این کار را در ماه نوامبر 
)ماه میلادی جاری( انجام دهیم، نه در ماه 
مِی. کارلتو در ادامه خاطرنشان کرد: رودریگو 
یکشنبه به ترکیب تیم بازخواهد گشت. در مورد 
اندریک هم باید بگویم او یکشنبه بازی می کند 
و به ما کمک خواهد کرد که پیروزی را از آن خود 
کنیم. رائول آسنسیو هم مستحق قرار گرفتن 

در ترکیب اصلی است و هر موقع که مصدومان 
به ترکیب بازگردند، آنها باید برای قرار گرفتن در 
لابا هم به  ترکیب اصلی رقابت کنند. دیوید آ
زودی به ترکیب تیم بازخواهد گشت. آنچلوتی 
در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: ما 
در ضدحملات موقعیت های زیادی را به هدر 
می دهیم و این یکی از دلایلی است که آمار 
گلزنی مان پایین است. به هر حال باثبات باقی 
ماندن خیلی سخت است چون ما به خاطر 
مصدومیت ها مدام در حال ایجاد تغییراتی 

در ترکیب تیم هستیم. 

سبو شهبازیان مدافع پیشین استقلال با انتقاد 
کم بر آبی پوشان گفت: رافائل سیلوا  از شرایط حا
آنقدر زیر توپ می کشید که من در عمر بازی ام به 

این اندازه این کار را نکرده بودم. 

   دیدار با الاهلی عربستان
سبو شهبازیان در گفت وگو با تسنیم، درباره تقابل 
استقلال با الاهلی عربستان در لیگ نخبگان آسیا 
اظهار داشت: از زمانی که تغییرات در کادر فنی به 
وجود آمد و پیتسو موسیمانه به عنوان سرمربی 
کارش را شروع کرد انتظار داشتم تغییراتی در بازی 
کور ازبکستان ببینم، هرچند خیلی هم  با پاختا
زمانی در اختیار کادر فنی نبود و نباید انتظار بالایی 
داشت، اما حداقل می توانستیم تغییرات کوچکی 
را ببینیم. وی افزود: زمانی که تیم های آسیایی 
برابر استقلال قرار می گرفتند خیلی حرفی برای 
گفتن نداشتند، اما امروز استقلال با هر تیمی بازی 
کند دچار مشکل می شود. باید فکر اساسی برای 
که اصلاً شرایط خوبی در  وضعیت استقلال شود، چرا
لیگ برتر و لیگ نخبگان آسیا ندارد. سرمربی جدید 
جوانگرایی را دستور کار قرار داده است، ولی شرایط 
آنقدر جالب نیست. متأسفانه تغییری در استقلال 
نمی بینیم که شاید یکی از دلایل آن نداشتن بازیکن 
باشد. با این حال، تغییرات زیادی در خط دفاعی 
صورت می گیرد که هماهنگ نبودن آنها برای من 

جالب است. 

   کیفیت بازی 
از وضعیت  انتقاد  با  استقلال  بازیکن پیشین 
آبی پوشان تصریح کرد: باید بگویم انتظاراتی که 
به عنوان هوادار استقلال دارم، برآورده نمی شود. 
بازی های یکنواخت استقلال خسته کننده شده 
است. در گذشته وقتی متوجه می شدیم استقلال 
بازی دارد با عطش زیاد بازی این تیم را می دیدم، اما 
الان که صحبت از بازی با الاهلی عربستان می شود 
دیگر انتظار زیادی ندارم! یا بازی های یک شکل 
و یکنواخت و بِکش بِکش دوره چند سال پیش را 
می بینیم یا اینکه سانتری شود و خدا بخواهد گلی 

به ثمر برسد. 

   پیشکسوتان 
شهبازیان ادامه داد: باید هیاتی از پیشکسوتان و 
بازیکنان قدیمی تشکیل شود، چرا که موسیمانه به 
تنهایی نمی تواند کاری کند. استقلال با این نفرات 
کاری نمی تواند انجام دهد، نه پاس تک ضرب و نه 
حرکتی در عمق از استقلال نمی بینیم. متأسفانه 
دیگر  و  هستیم  گریبان  به  دست  شرایط  این  با 
نمی توانم نظری درباره بازی استقلال با الاهلی 
کنم حرف دل خیلی از هواداران را  بدهم. فکر 

می زنم که ما خیلی از این شرایط ناراحت هستیم. 

   شانس 
وی خاطرنشان کرد: برخی  از شانس بالای صعود 
زیرساخت  کدام  با  اما  می زنند،  حرف  استقلال 
و استانداردها؟ در بازی با الهلال عربستان سه 
آنها به ما  گل نخوردیم،  گل خوردیم و چندین 
می خندیدند. با استقلال چه کار کرده اند که این 

همه ضعیف شده است؟ 
پس  گرفته ایم  بازیکن  همه  این  می گویند 
خروجی اش کجاست؟ انفرادی که نمی توان کاری 
کرد، فوتبال یک بازی گروهی است. یک نفر را مثل 
رامین رضاییان آوردید که همه تیم ها دست مان 
کتیک مان چیست؟ یا باید  را بخوانند و بدانند تا
در بحث بازیکن تغییرات عمده دهیم یا بپذیریم 
که  تیم هایی  جلوی  است.  همین  واقعاً  شرایط 
صاحب سبک هستند حرفی برای گفتن نداریم. 
مدافع پیشین تیم استقلال گفت: استقلالی ام و این 
تیم را دوست دارم، اما به من بگویید باید در مورد 
کور را دیدم  چه چیزی صحبت کنم؟ بازی با پاختا
که فقط رافائل سیلوا زیر توپ می کشید که در تمام 
عمر بازی ام به این اندازه زیر توپ نکشیده بودم. 
استقلال چند وقتی است این شرایط را دارد و انگار 
دیگر برای کسی مهم نیست این تیم با چه مشکلی 
سرجایش  استقلال  در  چیزی  یک  روبه روست. 
ل ها را کنار هم می چینیم کامل  نیست و وقتی پاز
نمی شود. تا دیر نشده است باید فکری به حال 
وضعیت استقلال کنند. بازی های استقلال را که 
می بینیم اعصاب مان خُرد می شود، واقعاً از این 

شرایط ناراحتم. 

دلتان برای هواداران استقلال بسوزد 

سخت است در رابطه با موسیمانه و استقلال در این شرایط 
تلخ صحبت کنم و واقعاً از مشکلات استقلال ناراحت هستم. 
موسیمانه واقعاً در این شرایط حرفه ای و شجاعانه عمل 
می کند و خصلت خیلی خوبی که دارد و من بابت آن به او تبریک 
می گویم این است که برخلاف سرمربیان سابق غر نمی زند و 
از دارایی هایش به نحو احسن می خواهد استفاده کند. او از 
بازیکنانی در لیگ نخبگان استفاده می کند که حتی در لیگ 
برتر هم تجربه بازی ندارند و تا الان مثبت عمل کرده است. 
بزرگ ترین ایراد و معضل باشگاه استقلال عدم شفاف سازی 
مشکلات و ضعف های مدیریتی است و تمام مشکلات را تقصیر 
کادر فنی قبلی می اندازند و از جذب یک مهاجم خوب عاجز 
کاره هستید؟ الان چه بازیکنی می توانید  هستند؛ الان چه 
بخرید؟ با مسعود جوما؟ این مدیران همه جا جار می زنند که 
ما همه چیز را به نحو احسن برای مربی اجرا می کنیم و می خریم 
و وضعشان این است. اینقدر این مدیران اشتباه داشته اند که 
نمی دانم به کدامش اشاره کنم؟ از فسخ قرارداد منتظر محمد، 
بازیکن عراقی بگیر تا آرمین سهرابیآنکه به راحتی به نساجی 
رفتند؛ کار های مدیریتی باشگاه چیزی در حد افتضاح بوده 
که دیگر ربطی به  است. همان جذب بازیکنان بوسنیایی 
کادرفنی نداشته است. تمام این مشکلات به خاطر این است 
که در ارکان مدیریتی باشگاه فرد فنی و فوتبالی وجود ندارد و 
معضلات مدیریتی را به گردن سرمربی می اندازند. تمام مشکلات 
استقلال به خاطر ضعف مدیریتی است. باشگاه استقلال بابت 
بازیکنان بوسنیایی خسارت داد، اما جرأت گفتن این موضوع و 
شفاف سازی را نداشت. در زمانی که بازیکن بودم و در اوج قرار 
داشتم پیشنهادات بزرگ و چشمگیری را از باشگاه های مهم 
فوتبال ایران رد می کردم، چون افتخار می کردم که پیراهن بزرگ 
استقلال را پوشیده بودم و نباید خاطره های آن را از بین ببرم، 
اما وضعیت فعلی باشگاه استقلال طوری شده که پوشیدن 
پیراهن باشگاه صبا باتری آپشن به حساب می آید و هر کسی 
آن جا بوده باید در استقلال باشد و استقلال شعبه 2 صبا باتری 
کادمی هم از صبا باتری انتخاب می کنند.  شده و حتی مدیر آ
دون دلیل ما را متهم به سهم خواهی نکنید. ما حرف نزنیم 
می گویند پیشکسوتان عرضه ندارند؛ حرف بزنیم می گویند 
سهم خواه هستند! پس چه کار کنیم؟ رویمان نمی شود سرمان 
را بالا بیاوریم و بلایی سر تیم بزرگ استقلال آورده اند که حال همه 
ما خراب است؛ دلم برای آن هواداران بی گناهی می سوزد که با 
این وضعیت اقتصادی همواره تیم را حمایت می کنند و زندگی 
و شادابی روزانه آنها به عملکرد این تیم بستگی دارد و یک روز 
خوش هم نمی بینند؛ این افراد کوچک بلایی به سرمان آورده اند 
که در تاریخ باشگاه بی سابقه است. با فرار رو به جلو و متهم کردن 
پیشکسوتان به جایی نمی رسید. در انتهای صحبت هایم باز 
هم می گویم که حداقل دلتان برای این هواداران بی گناه و عاشق 

و شیفته این تیم بسوزد. 

مهدیپاشازاده
کارشناسفوتبال

شهبازیان: یک چیزی در استقلال سر جایش نیست


